
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 

Nina Bognøy, A, ba om å få si habilitet vurdert i denne saka. Ho opplyste at ho i fylkestinget var 
vald som styremedlem i Opplæringsfartøy AS. Bognøy gjekk frå under behandlinga av 
habilitetsspørsmålet i utvalet. Hovudutvalet røysta over spørsmålet. Hovudutval for opplæring og 
kompetanse fann samrøystes at Bognøy var habil i denne saka. 

Karianne Torvanger, A, sette på vegner av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 

«Innspel til investeringsplan 

Hovudutval for opplæring og kompetanse har forståing for at det er naudsynt å skyve 
nokre prosjekt ut i tid for å halde lånegjelda innanfor vedteken gjeldsgrad.  

Opplæringsfartøy: 

Hovudutval for opplæring er uroa over at fylkesrådmannen vil avlyse konkurransen om 
nytt opplæringsfartøy. Hovudutval for opplæring og kompetanse ber om at ein går vidare 
med forhandlingane for å realisere nytt opplæringsfartøy og at prosjektet vert spelt inn 
som eit gryteklart prosjekt som motkonjunkturtiltak knytt til Koronapandemien.   

Laksevåg/Bergen Maritime vgs og Fagskolen i Hordaland. 

Hovudutval for opplæring og kompetanse viser til tidlegare vedtak i PS 9 / 2019 og 
meiner vi må jobbe for at prosjektet skal realiserast i tråd med tidlegare vedtak.  

Innspel til fordeling av driftsreduksjon 

I framlegg til økonomiplan legg fylkesrådmannen opp til ei fordeling av budsjettreduksjon 
etter sektorstorleik, i tillegg til at sektoren sjølv må dekke eventuelle meirkostnadar frå 
inneverande år. 

For inneverande budsjettår er det antyda meirkostnadar opp mot 40 -50 millionar kr , 
dette er i hovudsak knytt til meirforbruk på lærlingtilskot, vg3 i skule og ordninga fagbrev 
på jobb. Det har vore ei auke i tal på lærekontraktar som gjer til at vi har ei 
underbudsjettering på dette området. 

Det har vore ei politisk målsetjing at fleire elevar skal velje yrkesfag og fullføre med 
fagbrev.  Hovudutval for opplæring meinar difor  at dette må sjåast på som eit positivt 
overforbruk og at det er urimeleg at ei høgare måloppnåing på dette området skal gå 
utover andre områder og føre til auka innsparingskrav dei kommande åra.  

Utvalet viser til at 80 prosent av budsjettet innanfor sektoren tilhøyrer løyvingsnivået 
opplæring i skule, herunder klassesaka som kvart år fører til stort engasjement i alle 
delar av fylket. Det er viktig at rammene er store nok til å oppretthalde god bredde i 
tilbodet ,sikre god rekruttering til fag og yrkesopplæringa og at elevane får oppfylt retten 
til vidaregåande opplæring. Det må være eit mål at så mange elevar som mogleg får 
innfridd førstevalet sitt for å sikre god gjennomføring og at vi har ei opplæring med 
høg  kvalitet. 

Å kutta så drastisk på opplæringssektoren vil gå utover kvaliteten, noko som ikkje er 
berekraftig på sikt.  

Hovudutval for opplæring viser til det pågåande arbeidet med mål og strategidokumentet:  

Det skal utarbeidast mål og strategiar som syner ei utvikling av vidaregåande opplæring, 
og som gir ungdom og vaksne både i sentrumsområda og i distrikta eit likeverdig 
opplæringstilbod. 

Arbeidet skal vere erfarings- og forskingsbasert, forankra i overordna styringsdokument, 
regional planstrategi og utfordringsbiletet for Vestland.  Mål og strategidokumentet skal 
setje ei tydeleg retning og omfatte strategiar for utvikling av den vidaregåande 
opplæringa.» 

 
Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, SV, KrF og MDG fram slike endringsforslag kva 
gjaldt «opplæringsfartøy»: 



 
«retting: Det skal stå "i samsvar med tidlegare vedtak" i avsnittet om opplæringsfartøy.» 

«retting: raskt lyser ut. 

Forslaget vert slik: 

Hovudutval for opplæring er uroa over at fylkesrådmannen avlyser konkurransen om nytt 
opplæringsfartøy. Hovudutval for opplæring og kompetanse føreset at ein raskt lyser ut 
nytt anbod for å realisere nytt opplæringsfartøy i samsvar tidlegare vedtak, og at 
prosjektet vert spelt inn som eit gryteklart prosjekt som motkonjunkturtiltak knytt til 
Koronapandemien.» 

Avrøysting: 

Torvanger sitt forslag med dei to endringsforslaga frå Reksnes, vart vedteke mot røystene til FrP, 
H og FNB, som røysta for å ta saka til orientering då dei ønska å jobbe vidare med saka fram mot 
fylkestinget. 
 
Vedtak: 
 
Hovudutvalet viser til vedlagte Arbeidsdokument 2/20 til Finansutvalet sitt møte 28. mai. 
 
Hovudutvalet har følgjande innspel til drifts- og investeringsrammene i utkastet til økonomiplan 
2021-2024: 
 
Innspel til investeringsplan 

Hovudutval for opplæring og kompetanse har forståing for at det er naudsynt å skyve nokre 
prosjekt ut i tid for å halde lånegjelda innanfor vedteken gjeldsgrad.  

Opplæringsfartøy: 

Hovudutval for opplæring er uroa over at fylkesrådmannen avlyser konkurransen om nytt 
opplæringsfartøy. Hovudutval for opplæring og kompetanse føreset at ein raskt lyser ut nytt anbod 
for å realisere nytt opplæringsfartøy i samsvar med tidlegare vedtak, og at prosjektet vert spelt inn 
som eit gryteklart prosjekt som motkonjunkturtiltak knytt til Korona. 

Laksevåg/Bergen Maritime vgs og Fagskolen i Hordaland. 

Hovudutval for opplæring og kompetanse viser til tidlegare vedtak i PS 9 / 2019 og meiner vi må 
jobbe for at prosjektet skal realiserast i tråd med tidlegare vedtak.  

Innspel til fordeling av driftsreduksjon 

I framlegg til økonomiplan legg fylkesrådmannen opp til ei fordeling av budsjettreduksjon etter 
sektorstorleik, i tillegg til at sektoren sjølv må dekke eventuelle meirkostnadar frå inneverande år. 

For inneverande budsjettår er det antyda meirkostnadar opp mot 40 -50 millionar kr , dette er i 
hovudsak knytt til meirforbruk på lærlingtilskot, vg3 i skule og ordninga fagbrev på jobb. Det har 
vore ei auke i tal på lærekontraktar som gjer til at vi har ei underbudsjettering på dette området. 

Det har vore ei politisk målsetjing at fleire elevar skal velje yrkesfag og fullføre med 
fagbrev.  Hovudutval for opplæring meinar difor  at dette må sjåast på som eit positivt overforbruk 
og at det er urimeleg at ei høgare måloppnåing på dette området skal gå utover andre områder og 
føre til auka innsparingskrav dei kommande åra.  

Utvalet viser til at 80 prosent av budsjettet innanfor sektoren tilhøyrer løyvingsnivået opplæring i 
skule, herunder klassesaka som kvart år fører til stort engasjement i alle delar av fylket. Det er 
viktig at rammene er store nok til å oppretthalde god bredde i tilbodet ,sikre god rekruttering til fag 
og yrkesopplæringa og at elevane får oppfylt retten til vidaregåande opplæring. Det må være eit 
mål at så mange elevar som mogleg får innfridd førstevalet sitt for å sikre god gjennomføring og at 
vi har ei opplæring med høg  kvalitet. 

Å kutta så drastisk på opplæringssektoren vil gå utover kvaliteten, noko som ikkje er berekraftig på 
sikt.  



Hovudutval for opplæring viser til det pågåande arbeidet med mål og strategidokumentet:  

Det skal utarbeidast mål og strategiar som syner ei utvikling av vidaregåande opplæring, og som 
gir ungdom og vaksne både i sentrumsområda og i distrikta eit likeverdig opplæringstilbod. 

Arbeidet skal vere erfarings- og forskingsbasert, forankra i overordna styringsdokument, regional 
planstrategi og utfordringsbiletet for Vestland.  Mål og strategidokumentet skal setje ei tydeleg 
retning og omfatte strategiar for utvikling av den vidaregåande opplæringa. 
 


